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PROTOKÓŁ NR XVII/15 
Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 30 grudnia 2015 roku 
w Domu Kultury w Marciszowie   

 
Początek obrad godz. 12.00 zakończenie godz.13.45   
Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 
obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   
 
W obradach sesji uczestniczyli:  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik, 
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Zofia Wodziak,  
Radca prawny Robert Greb , 
Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele mediów.  
Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.  
 
Ad. 1 i 2. 
Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              
i przywitała uczestników.   
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  
listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  
 
Ad.4. 
Przedstawienie porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami.  
 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
 
1/ Otwarcie sesji. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przedstawienie porządku obrad. 
5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 
8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2015.   
9/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Marciszów na lata 2016-2027.   
10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
  
 a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 

  
b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2015, 
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c/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz.U. Nr 234 z 
2010 r. poz.1536 ze zm.) na rok 2016 
 

 d/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 
 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2016 wraz z uzasadnieniem 
Wójta Gminy  
 
- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych  
 
- odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2016 
 
- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych 
 
- głosowanie nad projektem uchwały  

 
11/ Interpelacje i zapytania radnych.  
12/ Sprawy różne.  
13/ Zamknięcie obrad sesji. 
 
Do przedstawionego porządku uwag nie wniesiono. 
 
Ad.5. 
Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  
Nie wystąpiły. 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono.   
Protokół przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.7.   
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.  
W związku z nieobecnością z przyczyn zdrowotnych Wójta Gminy Marciszów Stefana 
Zawieruchy informację o pracy wójta między sesjami przedstawił Wiesław Cepielik – 
Zastępca Wójta.   
W okresie między sesjami zakończono następujące zadania inwestycyjne;  
- dokończona została droga do budynku nr 151 w Ciechanowicach, 
- zakończona definitywnie została sprawa remontu ulicy Słonecznej w Marciszowie , 
- zakończona została inwestycja związana z remontem drogi w Marciszowie do STAL 
HURTU,  
- udało się przeprowadzić remont niewielkiego odcinka drogi do budynku nr 37                     
w Ciechanowicach  
- zakończona została realizacja zadania związana z oświetleniem w Pustelniku,                       
w  Ciechanowicach, podobnie w Wieściszowicach. Jeżeli nawet gdzieś jeszcze światło nie 
jest uruchomione na tych lampach to nastąpi to w najbliższych dniach.  
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- sprzedany został pojazd gminny – unimog, który był pojazdem częściowo zużytym 
wyeksploatowanym  a w zamian za to zakupiony został nowy ciągnik ursus, dodatkowo 
wyposażony  w pług,  
- odbyło się kilka spotkań, związanych z kosztami obsługi oświetlenia dla naszej gminy. 
Takie spotkania odbywały się z inicjatywy prezydenta Lubinia i okazuje się , że nie wszyscy 
są jednakowo traktowani. My np. od jednego punktu oświetleniowego płacimy 9 zł netto         
a dowiedzieliśmy się, że są gminy, które płacą taniej a są też gminy, które płacą drożej. 
Zamiarem było wypracowanie jakby stanowiska ograniczenie możliwości Tauronu                 
w podwyższaniu cen. Nasza sytuacje nie jest najgorsza. Najmniej płaci gmina Janowice, bo 
6,00 zł od jednego punktu i jest to ewenement, natomiast gmina Jerzmanowa płaci 32,50 zł za 
obsługę jednego punktu.   
- odbyło się kilka spotkań, Zastępca rozmawiał ze Starostą oraz  z panią naczelnik odnośnie 
stanu dróg powiatowych. Między innymi zostały przeprowadzone w ostatnim czasie prace 
porządkowe, utrzymaniowe w Wieściszowicach i w Świdniku. Takie działania będziemy 
nagminnie od powiatu wymagać, żeby prowadzili. Wiemy że stan dróg powiatowych nie był 
najlepszy. Chcielibyśmy, żeby w przyszłości powiat zaplanował również remont innych dróg 
np. w Świdniku i takie rozmowy Zastępca prowadzi.    
- w ostatnim czasie organizował na terenie gminy spotkania odnośnie możliwości 
zamontowania instalacji fotowoltaicznych.  Były takie spotkania w Sędzisławiu, Marciszowie 
i Ciechanowicach. Niestety na naszym terenie jest ograniczone, małe zainteresowanie. 
Dotychczas 34 osoby złożyły wnioski. Przejrzeliśmy procedury naboru, jakie są przyjęte         
i głownie będą wysoko punktowane projekty, które przede wszystkim obejmą znaczny obszar 
gminy i będą to projekty, gdzie jest realizowana gospodarka niskoemisyjna. Na terenie naszej 
gminy nie prowadzimy takiej gospodarki, zatem biorąc pod uwagę, że mamy 34 obiekty a po 
audycie mogłoby być ich mniej, obawia się, że szansa powodzenia i zdobycia środków jest 
bardzo mała. Z tego też względu podjęliśmy decyzje, że nie będziemy przystępować do tego 
projektu, bo mógłby on narazić mieszkańców na koszty jak np. przygotowanie dokumentacji. 
Poczekamy i zobaczymy jak projekt zafunkcjonuje w innych gminach, mamy nadzieję, że 
jeszcze takie nabory będą prowadzone i będzie można skorzystać.      
Radny Andrzej Mitczak   
Powiedział, że jak w tym momencie zrezygnujemy z tematu fotowoltaiki to trzeba się liczyć  
z tym, że w tej chwili mamy około 30 zainteresowanych to przyszłości będziemy mieli 
jeszcze tych osób mniej. Gdyby ze strony urzędu było trochę większe nagłośnienie, bo na 
niektórych wioskach nawet nie było tych spotkań. Wiele osób nie będzie czekało na to, aż 
urząd to zrobi tylko w inny sposób wejdą w temat. 
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy  
Odpowiedział, że informacja o naborze zostanie ogłoszona końcem stycznia                             
i prawdopodobnie nabór będzie w lutym. Zobaczymy, prawdopodobnie nie skończy się to na 
jednym pierwszym naborze i ma nadzieję, że jeszcze w tym roku zostanie ogłoszony drugi 
nabór. Z tego też względu nie poszły jeszcze informacje do mieszkańców, do tych osób, które 
złożyły wnioski, że definitywnie rezygnujemy.    
Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk  
Zwróciła uwagę, że gdyby akcja informacyjna dotarła do innych miejscowości to być może 
zebrali by się zainteresowani.   
 
Innych pytań i uwag nie wniesiono.  
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Ad.8.  
Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2015.   
Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2015 przedstawiła radnym 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk.   
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad.9.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Marciszów na lata 2016-2027.   
Z treścią opinii RIO w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 
2015- 2027 zapoznała Skarbnik Gminy Krystyna Magda.  
Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     
Opinia RIO stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad.10. 
Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVII/82/15 
b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2015, 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVII/83/15 
c/ uchwalenia programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.              
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz.U. Nr 234 z 2010 r. poz.1536 ze 
zm.) na rok 2016 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o naniesienie stosownych poprawek  w projekcie 
uchwały i odczytała jego treść po zmianach.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVII/84/15 
d/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016,  
 
- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2016 wraz z uzasadnieniem Wójta 
Gminy.       
Uczestnicząca w obradach sesji Skarbnik Gminy powiedziała, że projekt budżetu 
przedstawiany był już na wszystkich komisjach i ten projekt się  nie zmienił. Dochody mamy 
w wysokości 13 936 587,00 zł. Na rok 2016 są trochę większe wpływy z subwencji ogólnych, 
bo jest 5 911 301,00 zł, ale mimo to budżet startowy ogółem w stosunku do roku 2015 jest 
niższy, ponieważ są niższe kwoty w dotacjach na zadania zlecone, jak również na 
dofinansowanie zadań własnych. W szczególności dotyczy to Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Brakuje nam na rok 2016 środków, gdyż w roku 2015 nie było żadnych realizacji 
zadań z udziałem środków unijnych i na rok 2015 były zwroty z roku 2014 a na 2016 nie 
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mamy. Z tego względu mamy ten budżet troszkę mniejszy, ale też i rozchody mamy troszkę 
mniejsze, bo trzeba było pewne pożyczki w tym roku spłacać.  
Skarbnik Gminy omówiła poszczególne pozycje projektu uchwały budżetowej.  
Do przedstawionej informacji uwag nie zgłoszono.  
- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych  
Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk poinformowała, że Komisje 
również nie złożyły żadnych wniosków do budżetu i zaopiniowały ten projekt budżetu 
pozytywnie.  
Radny Władysław Wróblewski  
Zwrócił Przewodniczącej uwagę, że jeżeli nie wie o takiej sytuacji to niech nie mówi, że radni 
nie zgłaszali wniosków, bo pani Skarbnik zabroniła składać wnioski do budżetu na 2016. Pani 
Skarbnik powiedziała nie, budżet jest cienki. To było na komisji, której jest członkiem i taka 
była sytuacja. Miał osobiście złożyć wniosek.   
Skarbnik Gminy Krystyna Magda   
Zaproponowała, aby Przewodniczący Komisji Infrastruktury potwierdził czy takie coś miało 
miejsce. Wyjaśniła, że zawsze przedstawia tylko zasadę składania wniosków, że żeby złożyć 
wniosek trzeba wskazać zgodnie z przepisami źródło finansowania, ale nie zabrania komuś 
składania wniosków. Mówi to na każdej komisji, bo tak wynika z przepisów i to tłumaczyła 
na każdej komisji. Poza tym wszystkie wnioski składa się na piśmie i to też tłumaczyła.  
Radny Władysław Wróblewski 
Zwrócił się do pani Skarbnik, że doskonale zrozumiał co na komisji mówiła a pani 
Przewodnicząca mówi, że nie było wniosków. Nie było, bo nie było to możliwe.  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 
Poprosiła Przewodniczącego Komisji Infrastruktury o wyjaśnienie, czy taki wniosek na 
piśmie wpłynął.     
Radny Piotr Gwóźdź 
Odpowiedział, że nie było wniosków z komisji, nikt nie wnioskował i wszystko jest                
w protokole.  
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 
Wyjaśniła, że ponieważ nie otrzymała żadnego wniosku z komisji to na tej podstawie 
stwierdza, że wniosków nie było. Gdyby takie coś zaistniało na pewno zostałby to 
uwzględnione.  
Radny Andrzej Mitczak  
Wyjaśnił, że pani skarbnik powiedziała, że radni nie mogą składać wniosków do budżetu i tak 
wynikło jak wynikło. 
Skarbnik Gminy Krystyna Magda   
Sprostowała, że wyraźnie powiedziała, że radni mogą składać swoje wnioski jak otrzymają 
projekt budżetu i do projektu, ale wcześniej przed opracowywaniem projektu budżetu radni 
nie mogą składać wniosków. Organ stanowiący, który uchwala nie może sam sobie napisać 
projektu danej uchwały i dać komuś do wykonania.  
Radny Andrzej Mitczak  
Odpowiedział, że z tego wynika właśnie ta sytuacja.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda   
Odpowiedziała, że nikomu nie zabroniła i czuje się w tej chwili bardzo obrażona, bo były 
komisje poświęcone projektowi budżetu i nikomu nie zabroniła, żeby składać wnioski. 
Powiedziała na komisjach, że zgodnie z uchwałą rady taki wiosek wpływa na piśmie do 
przewodniczącej komisji budżetowej i w ten czas spotykają się wszyscy przewodniczący 
poszczególnych komisji i są te wnioski rozpatrywane i jest pisany w ten czas wniosek do 
wójta o uwzględnienie czegoś w budżecie. Taka jest procedura według uchwały.    
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 
Odpowiedziała, że być może zabrakło takiego wyjaśnienia przed podjęciem tych prac nad 
budżetem.  
Radny Adam Ryżowski  
Powiedział, że wysłuchał dwóch stron i nasuwa się taka myśl, żeby ten temat na dzisiaj 
zamknąć i prosi Przewodnicząca, aby spowodować w przyszłym roku, żeby zebrali się 
przewodniczący wszystkich komisji i żeby wytłumaczyć procedurę. Nie optuje za jedną ani za 
drogą stroną, niemniej jednak są pewne niedomowienia, które trzeba wyjaśnić i nie broni 
sztywno strony radnych ani strony pani Skarbnik, ale są rzeczy, które powinny być 
wyjaśnione, żeby nie było takich sytuacji jak dzisiaj. Sam ma pewne uwagi, ale nie chce ich 
dzisiaj poruszać.    
W dalszej części wypowiedzi poprosił panią Skarbnik, aby tworząc budżet, mieć na uwadze 
dochody, bo dostrzega przez ostatnie lata taką rzecz, że w budżecie namnożyło się inwestycji, 
które później nie przynoszą niejako dochodu. Jako przykład podał oczyszczalnie ścieków. 
Ona jest wybudowana na tym etapie, na którym jest i według radnego podłączenie 
poszczególnych wiosek powinno być priorytetem. My kolejny rok odsuwamy tą sprawę 
tłumacząc, że nie ma  środków, ale tworząc budżety na przyszłe lata musimy mieć na uwadze, 
że musimy w inwestycjach mieć po jakimś czasie dochody, bo staniemy przed faktem takim, 
że np. w roku 2020 gmina będzie miała dochody tylko z podatków i znikome dochody             
z inwestycji. Nie sztuką jest inwestować, ale jeszcze później coś z tego mieć, żeby chociażby 
na przykład ulżyć ludziom i nie podnosić choć jeden rok ludziom podatku od budynków. 
Radny powrócił do oczyszczalni. Ona stoi, jest wybudowana, ale nie przynosi dochodów. 
Trzeba o dochody dbać, żeby w przyszłości przynosiło to wymierne korzyści na terenie 
gminy.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda   
Zgodziła się z radnym Ryżowskim i powiedziała, że takie samo jest jej stanowisko, że 
zaczynamy być przeinwestowani i nie stać nas tego utrzymać. Dlatego na przykładzie 
oświetlenia w budżecie oprócz tego, co jest zgłoszone do funduszu sołeckiego przez rady 
sołeckie nie ma żadnego oświetlenia dodatkowego, bo to tylko są koszty, które trzeba              
z budżetu wydać na utrzymanie i nie stać nas na inwestycje, które nie przynoszą chociaż 
złotówki dochodu do budżetu. Nie mówi o samofinansowaniu się, bo nie ma takiej inwestycji, 
które by się same finansowały. Będziemy mieć inwestycje zrobione a nie stać nas będzie 
utrzymać tego wszystkiego, bo własne dochody się kurczą. Z podatku Kowalskiego nie 
pożyjemy, ale co zrobić jak ludzie chcą tu drogę, tam przepust, mostek i inne rzeczy. Też 
chcą żyć, żeby mieć lepsze warunki.  
- odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2016 
Z treścią opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zapoznała radnych Skarbnik Gminy 
Krystyna Magda.  
Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     
Opinia RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy odniósł się wystąpienia radnego Ryżowskiego. 
odnośnie inwestycji. Powiedział, że rzeczywiście przy okrojonym budżecie niewiele można 
zrobić tych inwestycji, ale nawet gdyby się udało to te inwestycje są realizowane. 
Niewątpliwie  trzeba patrzeć w przyszłość, bo wiąże się to z  utrzymaniem a to jest bardzo 
ważne. Patrząc tutaj na wydatki majątkowe to należy zwrócić uwagę, że staramy się robić to 
co musimy. Wydatki majątkowe planowane w przyszłym roku to głownie rozpoczęcie 
realizacji III etapu kanalizacji. Jest to przebudowa   i budowa sieci tłocznej z Sędzisławia. Jest 
to cały czas gospodarka wodno – ściekowa, budowa przyłączy kanalizacyjnych, wykonanie 
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koncepcji przestrzennych dla skanalizowania i wodociągowania wsi. To są zadania, które 
musimy zrobić, musimy zrealizować. Nie realizacja takich zadań wiąże się z wysokimi 
karami. Niewiele jest tutaj przebudowy dróg, są podstawowe rzeczy. Przede wszystkim 
będziemy się skupiać na tym, co należy uporządkować.  
Odnośnie budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 328 Zastępca poinformował, że 
przeprowadziliśmy już jedną batalię, były spotkania, ponieważ wstępne kosztorysy, 
dokumentacje wskazywały na dużo wyższe środki niezbędne do realizacji tego zadania. 
Dolnośląska Służba Dróg i Kolei próbowała zrzucić na gminę remont kanalizacji, która 
znajduje się pod tym chodnikiem. Nie daliśmy za wygraną, uważamy, że to jest elementarna 
część drogi. Staramy się robić to co jest najważniejsze.     
- głosowanie nad projektem uchwały  
Skarbnik Gminy poprosiła o dokonanie stosownych zmian w projekcie uchwały.  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść projektu uchwały.   
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,         
co stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
Uchwała otrzymała nr XVII/85/15 
 
Ad. 12.   
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Andrzej Mitczak  
W imieniu mieszkańców budynku koło pałacu prosi o zajęcie się tematem lamp, które wiszą 
na drzewach i o których była mowa na zebraniu wiejskim. Dwie lampy były podłączone do 
sieci, świeciły, natomiast energetyka wyłączyła tą instalacje. Prosi, żeby dokończyć ten temat.   
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy  
Odpowiedział, że zajmie się tym tematem i ostatnio podczas przeglądu Tauronu stwierdzono, 
że dwie lapy są na drzewach,  że są niezgodnie z przepisami i są one wyłączone.   
Radny Władysław Wróblewski  
Zapytał kiedy będzie zrealizowany z funduszu sołeckiego plac zabaw oraz czy będzie 
realizowane w przyszłym roku z funduszu sołeckiego z zeszłego roku co miało być wykonane   
oświetlenie w Domanowie ? 
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy  
Odpowiedział, że na plac zabaw mamy przygotowaną dokumentację. Jest to plan 
funkcjonalno – użytkowy, który zakłada budowę świetlicy wiejskiej z zagospodarowaniem 
terenu łącznie z placem zabaw. Natomiast jest problem, który polega na tym, że lokalizacja 
tego placu zabaw i świetlicy wiejskiej jest planowana na terenie, który został do gminy 
przekazany od Agencji Nieruchomości Rolnych i w akcie notarialnym jest obwarowanie. 
Prowadzimy negocjacje, nie przynoszą one skutku, ponieważ przeznaczenie tego terenu na 
inny cel przez gminę wiąże się ze zwrotem wartości tej nieruchomości. To obwarowanie 
mamy do maja 2018 roku i generalnie po tym czasie moglibyśmy to zrealizować, ale mimo 
wszystko walczymy i będziemy się starać, żeby była zgoda Agencji. Czekamy również na 
dofinansowanie ze środków unijnych. Taka sama jest sytuacja z budową świetlicy, która 
wiąże się ze zwrotem wartości nieruchomości. Podobna sytuacja jest z Orange, która zabiega 
o to, aby postawić maszt, o którym informowaliśmy mieszkańców. Miał by to być maszt 
służący do przekazywania internetu bezprzewodowego do miejscowości Pustelink, 
Domanów, Pastewnik. Zostały dokonane pomiary od strony dworca w Domanowie, aby 
wybudować ten maszt i nie mamy zgody Agencji Nieruchomości. Odpowiedz jest negatywna, 
nie zgadzają się. W kwestii oświetlenia Zastępca poinformował, że zrobiona jest 
dokumentacja od krzyża do państwa Szajdów.  
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Radny Edmund Orzechowski   
Poinformował, że mieszkańcy wsi złożyli na ręce Wójta dwie petycje. Pierwsza dotyczyła  
przepustu na przejeździe kolejowym a druga ewentualnej naprawy odcinkowej drogi  przez 
wieś. Pyta co ma odpowiedzieć ludziom, którzy się pytają? 
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy  
Wyjaśnił, że ten temat jest mu znany. Zostało to skierowane do Starostwa Powiatowego         
w Kamiennej Górze, ponieważ uznano, że należy to do pasa drogi powiatowej.  Powiat 
sprawę przekazał dalej do Kolei, ponieważ jest to teren kolejowy. Zastępca nie wie jak to 
wygląda w tej chwili i wymaga to sprawdzenia. Jeżeli chodzi o drogę to zostanie ona 
wykonana w ramach bieżących napraw. 
Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady   
Poprosił, aby powtórzyć monitoring odnośnie stanu dróg naprawionych. Chodzi o drogę 
gminną koło pana C. i uwzględniając to, co się dzieje i to co chciał wykonawca kolejowy  z 
tymi drogami. Ma informację od mieszkańców, że transport jeździ tymi drogami, one są 
odpowiednio przygotowane do tego, ale w przypadku dużego transportu monitorować to, 
żeby nie było sytuacji, że oni skończą inwestycję a na nas będą zrzucać odpowiedzialność.   
Ma informację, że czoła tych przepustów już są uszkodzone. Prosi, aby to monitorować.  
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy 
Odpowiedział, że również takie informacje docierały od mieszkańców. Odnośnie transportu  
została przeprowadzona wizja i dokumentacja fotograficzna wszystkich dróg, po których 
wykonywany jest transport tego kamienia. Taką dokumentację mamy w formie 
elektronicznej. Kilka dni temu zrobiliśmy z kierownictwem firmy, która jest odpowiedzialna 
za te prace objazd, gdzie stwierdziliśmy kilka zniszczeń, między innymi na tej nowej drodze 
w stronę Orliny. Kilka zniszczeń jest również w Marciszowie w okolicy zakładu 
remontowego.  Mamy po nowym roku podpisać porozumienie, ponieważ chcemy się 
zabezpieczyć prawnie tak, że firma to naprawi bądź pokryje koszty naprawy tych wszystkich  
zniszczeń. Monitorujemy to i po nowym roku ma być kolejne spotkanie i mamy podpisać 
takie porozumienie.  
Radny Kazimierz Nowakowski  
Chciałby się dowiedzieć jaka jest sytuacja na cmentarzu w Pastewniku i czy prace zostały już 
zakończone?   
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy 
Odpowiedział, że to widać, że nie jest jeszcze zakończona. Część została wykonana, wymaga 
jeszcze realizacji dalszej części ogrodzenia. Nie zostało to zrealizowane ale został zakupiony 
materiał. Nie zostało to zakończone z różnych przyczyn, między innymi z powodu choroby 
pracowników i będzie to zakończone.  
Radny Kazimierz Nowakowski   
Poprosił o wyliczenie kosztów, bo określa to na jakieś 3 000,00 – 4 000,00 zł.   
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy 
Wyjaśnił, że materiały zostały zakupione, cześć zamontowano.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Wyjaśniła, że rozmawiała z Wójtem i jeżeli chodzi o fundusz sołecki od 2016 roku jeżeli 
będzie zapis zakup materiałów na wykonanie czegoś to gmina materiał kupi i przekaże radzie 
sołeckiej za pokwitowaniem do wykonania danego zadania. Niestety my cały czas dokładamy 
oprócz tego, co jest w funduszu sołeckim. Materiał jest kupiony prosi. Prosi, aby go przejąć                
i dokończyć ogrodzenie w Pastewniku. Nie mamy ludzi i niestety cały czas monitorujemy        
i mówimy i prosimy żeby pisać przedsięwzięcia zakup materiałów wraz z wykonaniem. My 
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nie mając własnych mocy przerobowych zlecimy to jakiejś firmie, jeżeli się to zmieści           
w danych środkach.  
Radny Adam Ryżowski 
Zgodził się z wypowiedzią pani Skarbnik, o zapisie, nie mniej jednak ustawodawca wymyślił 
coś takiego jak fundusz sołecki i on jest o tyle korzystny, że gmina nie ponosi pewnych  
kosztów na wykonanie czegoś na terenie gminy, bo te pieniądze w jakiejś kwocie są 
zgłaszane. Jeżeli rada sołecka ustala, że można wykonać ogrodzenie na cmentarzu nie 
wiejskim tylko komunalnym to Radny rozumie, że musi być współpraca zarówno urzędu 
gminy, który jest właścicielem i rady sołeckiej, która ma ustawowe predyspozycje do 
dysponowania tymi pieniędzmi. Będzie śmieszne, jeżeli będziemy to sobie tak przepychać, bo 
to musi był współpraca.  Jeżeli to jest dla gminy uciążliwe to wtedy decydujemy się na 
wynajęcie firmy, bo taka forma jest możliwa. Jeżeli nie ma uwag co do złożonego wniosku 
rady sołeckiej w terminie 14  dni, bo nie ma i żadna z rad sołeckich nie  dostała, to chodzi        
o współpracę, bo radny może się pomylić, zebranie wiejskie też może się pomylić.    
Skarbnik Gminy Krystyna Magda 
Odpowiedziała, że jeżeli ma w budżecie zakup materiałów to nie może zlecić wykonanie 
usługi bez zgody rady sołeckiej. Pani Jola musi uzgodnić z sołtysem, napisać pismo, dokonać 
zmiany a skąd my wiemy, że państwo się na to zgadzają.  My musimy realizować fundusz 
sołecki tak jak mówią przepisy. Jeżeli przyjęliśmy do realizacji przedsięwzięcie na zasadzie 
zakup materiałów więc tak powinno być zrealizowane – kupiony materiał, bo może chcą 
zrobić czyn społeczny i zrobić to we własnym zakresie. Fundusz sołecki to są środki budżetu, 
zwracamy z tego 20 albo 30% w zależności jaka jest stopa zwrotu. To nie jest aż tak wiele, że 
mamy z tego korzyść. Do jednego funduszu sołeckiego poprzez robiciznę, poprzez inne 
rzeczy się dokłada  a do drugiego funduszu sołeckiego się nie dokłada oprócz tych rzeczy 
które zaplanowali, a tutaj np. Pastewnik ile paliwa samochód zużyje, żeby dowieźć materiał 
lub żeby dowieźć ludzi. Tego nikt nie liczy a to nie jest z funduszu sołeckiego.  
Radny Adam Ryżowski 
Powiedział, że idąc tym tokiem myślenia to najlepiej byłoby inwestować w Marciszów, bo 
najbliżej, bo tak to odbiera. Jeżeli jest taka uwaga, jest termin gdzie rada sołecka ma 
obowiązek złożyć zgodnie z uchwałą do urzędu gminy wniosek, jest termin w którym wójt 
akceptuje albo nie akceptuje. Ta rozmowa jest dla radnego bezproduktywna, dlatego, że to 
powinno mieć miejsce w terminie, gdzie wójt powinien wskazać i wtedy radny wie, że musi 
to wskazać a dzisiaj rozmawiamy po czasie i dopiero wskazujemy sobie błędy a róbmy to na 
początku zadania a nie na końcu.  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda  
Wyjaśniła, że wójt nie może wskazać błędu jeżeli ktoś pisze w przedsięwzięciach zakup 
materiałów, bo wójt może wskazać błąd, jeżeli to jest robione nie na naszej działce, wykracza 
poza środki i wójt też ma ograniczone wskazanie błędu. Więc jeżeli ktoś pisze zakup 
materiałów to wójt musi przyjąć. 
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 
Podsumowała, że ogromne znaczenie ma decyzja zapisu i w momencie konstruowania 
planów funduszy sołeckich żebyście państwo jasno określali  czy chodzi o zakup czy również 
wykonanie i tutaj zabrakło rozmowy i wyjaśnienia o co tak na prawdę chodzi. Tak samo jest   
z funduszem sołeckim jeśli chodzi o imprezy i w związku z tym na etapie planowania trzeba 
uszczegółowić i nie będzie później takich sytuacji.  
Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady   
Zaproponował, aby po uchwaleniu funduszy sołeckich około 15 października, kiedy już się 
uprawomocnią fundusze sołeckie odbyło się spotkanie sołtysów z panią Skarbnik i z Wójtem. 
Żebyśmy sobie dokładnie powiedzieli co my pod tymi zapisami widzimy do wykonania. 
Mamy teraz możliwość zmiany.  
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Ad. 13.   
Sprawy różne.  
 
Radny Władysław Wróblewski  
Zwrócił się do radnej powiatowej z prośbą o porozmawianie z powiatem w sprawie budowy 
oświetlenia od krzyżówki do starego dworca PKP w Domanowie. 
Radna Powiatu Maria Bych  
Odpowiedziała, że oświetlenie nie jest zadaniem własnym powiatu tylko zadaniem własnym 
gminy.  
Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  
Odniósł się do pomysłu radnego Wolaka, gdyż wcześniej już wiemy jakie mamy pomysły         
i można byłoby je skonsultować.  
Radny Marcin Frasunek  
Podziękował Wiesławowi Cepielikowi Zastępcy Wójta Gminy Marciszów za pomoc             
w załatwieniu sprawy z wycinką drzew, które weszły w linie energetyczną.   
Radny Adam Ryżowski  
Podziękował za współpracę przy rozwiazywaniu różnych problemów pani Marii Bych na 
szczeblu radny gminy oraz radny powiatowy,  Zastępcy Wójta Wiesławowi Cepielikowi za  
sprawy, które były załatwiane na przestrzeni roku w sposób rzetelny, Radzie oraz 
pracownikom Urzędu.   
Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  
W imieniu mieszkańców złożył podziękowania za współpracę  Wójtowi i jego  Zastępcy.   
Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady   
Poinformował, że 28 grudnia została zatwierdzona i wysłana lokalna strategia Kwiatu Lnu do 
Warszawy na konkurs. Strategia opiewa na 10 milionów. Jeżeli zostanie zatwierdzona nasza 
strategia to planujemy, że wnioski będzie można składać do Kwiatu Lnu jesienią a realizacja 
wiosną 2017 roku. Niestety nie planujemy pieniędzy na remont i budowę świetlic, na to będą 
pieniądze w urzędu marszałkowskiego. Na pewno będą pieniądze na zagospodarowanie centa 
wsi, czyli szanse mają wszelkiego rodzaju siłownie, place. Prosi i namawia, aby na 
poszczególnych wioskach tworzyć stowarzyszenia, ponieważ poprzez organizacje 
pozarządowe można będzie ubiegać się o środki a rolą urzędu gminy będzie wyposażenie tych 
organizacji w fachowe doradztwo. Radny poinformował, że nadal pozostał członkiem rady 
Kwiatu Lnu i w zarządzie została pani Kwiatkowska. Te wszystkie informacje prosi aby 
przekazać osobom bezrobotnym, ponieważ będzie można zrobić 24 projekty na 75 000,00 zł 
na stworzenie własnego miejsca pracy. Jest to spora kwota i warto, aby ta informacja dotarła 
do jak największej ilości młodzieży oraz grup zagrożonych bezrobociem.    
Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy  
Z okazji zakończenia tego roku podziękował za współpracę i złożył życzenia z okazji nowego 
roku. Podkreślił, że różnie to bywa, warto się spierać bo to buduje. Warto zatrzymać się           
i pomyśleć, że jeżeli ktoś ma rację to warto to zrealizować a spory i konflikty niczego 
dobrego nie rodzą.  
Tomasz Wernicki sołtys wsi Pustelnik  
W imieniu swojej wsi podziękował za współpracę, za zaangażowanie w remont drogi 
powiatowej i budowę oświetlenia.    
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk 
Podziękowała za współpracę Radnym , Wójtowi, Zastępcy Wójta oraz wszystkim 
pracownikom Urzędu, radnym powiatowym, sołtysom, przedstawicielom prasy i telewizji 
oraz złożyła życzenia z okazji zbliżającego się nowego roku.  
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Ad.14. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 
13.45 dokonała jej zamknięcia. 
 
Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  
i przygotowywania  
wniosków unijnych 
 


